
Junák - český skaut, Královéhradecký kraj, z.s. 

KRJ Královéhradeckého kraje 
 
 
Zápis z jednání KRJ ze dne 3. prosince  2019  
Skautská základna Rychnov nad Kněžnou  
 

 
 

Přítomni: Michal Bureš - Bumerang, Libor Kukačka - Robin, Jakub Pěnička - 
Barbušák, Jan Štěp - Honza, Martin Klenčík - Akéla, Jiří Granát - Námořník, 
Michal Císař - Miki, Jitka Mertlíková - Baff, Přemysl Pistora - Přemek, Tomáš 
Merta (tj. 10 členů z 11 s právem hlasovacím [91%]) 

Omluveni: Jiří Klikoš                     Neomluveni:  

Hosté: Martin Paul - Doktor, Zdeněk Kheil - Paleček, David Bradna, Josef Bitner - 
Pepíno, Martin Klazar, Vít Machek, Lukáš Zaplatílek - Zapik 

 
 

UDÁLOSTI UPLYNULÉHO OBDOBÍ 

 

Schváleno elektronickým hlasováním: 

U1/20191116:  Krajská rada Junáka Královéhradeckého kraje schvaluje udělení 
zlatého stupně Medaile Jiráskova kraje pro xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx. 

Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

 

ORGANIZACE A HOSPODAŘENÍ 

1. Fúze střediska Miletín (M. Bureš, M. Paul) 

Cíl: informace o proběhlém jednání v Miletíně, stav nemovitosti, další postup a využití 
základny, propagace jejího pronájmu 
 
Dokončení fúze střediska. Skautská základna v Miletíně je převáděna na kraj - 
podepsána smlouvu, předána na Ústředí, čekáme na podpis starosty Junáka, na 
začátku roku 2020 proběhne změna na katastru nemovitostí. Byla provedena kontrola 
stavu chatek. Je potvrzena dohoda se správce Radkem Makovičkou, který si dne 
20.11.2020 převzal klíče od areálu..  

Skautská chata vlastněná střediskem byla převedena na středisko Lázně Bělohrad. 

Archiválie střediska (kroniky a další) jsou uloženy v krajském archivu v Jaroměři. 
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Cílem krajské rady je pokusit se, aby si základna vydělala minimálně na svůj provoz, 
případně i na investice do jejího zvelebení.  

Krajská rada připraví do konce roku návrh výše nájemného - sestavena pracovní 
skupina ve složení Jiří Granát, Tomáš Merta a Jakub Pěnička, návrh bude následně 
schválen elektronicky. 

Krajská rada děkuje Kateřině Slovákové a Janu Vítkovi za realizaci propagačního 
videa základny. 

 

2. Krajský sněm – organizační záležitosti (M. Bureš)  

Cíl: domluva na organizaci krajského sněmu, sestavení kostry programu, způsob 
projednávání usnesení – návrhy usnesení, předsněmová diskuze, složení KRJ  

 
Pro připomenutí: 18.1.2019 od 15 hod ve Dvoře Králové nad Labem. Občerstvení je 
zajištěno, delegáti dostanou informaci, aby si vzali vlastní hrnky na nápoje.  

Program (moderování sněmu Jitka Mertlíková, Libor Kukačka) - zahájení, zprávy za 
minulé období, představení delegátů, schválení/neschválení usnesení z nižších 
jednotek 

Vznikla pracovní skupina ve složení Michal Bureš - Bumerang, Libor Kukačka - Robin, 
Jitka Mertlíková - Baff a Tomáš Merta - jejím úkolem je sestavit návrh programu 
krajského sněmu. 

Krajská rada prošla jednotlivá usnesení ze sněmů nižších jednotek, kterými se bude 
zabývat sněm. Delegáti na volené členy rady, které krajská rada oslovila (Akéla, 
Barbušák, Baff, Zapík, RaDaR) - je potřeba podat kandidatury v řádném termínu.  

 

U2/20191203: Krajská rada navrhuje Jiřího Granáta a Tomáše Mertu jako členy 
volební komise lednového krajského sněmu. 

Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

3. Sněmy podřízených organizačních jednotek (M. Bureš)   

Cíl:  zhodnocení naší účasti na sněmech – organizace, atmosféra, prospěšnost našeho 
zapojení  

 
Krajské radě se podařilo navštívit většinu sněmů. Návštěvy byly vesměs příjemné a 
pozitivně hodnocené, v mnohých případech i přínosné pro vlastní průběh sněmů. 
Krajská rada považuje za důležité střediska navštěvovat a být s nimi v kontaktu. 
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4. Kraje krajům (J. Mertlíková)  

Cíl: informovat KRJ o proběhlém setkání a zajímavých podnětech, které na něm 
zazněly 

 
Hlavní body se týkaly doporučení pro krajské sněmy. Podpora pro organizování 
předsněmové diskuze. Ze setkání vyplynulo, že aktivity krajských rad se velmi liší, 
některé kraje běží pouze v “minimalistickém režimu” a pouze přes ně protékají peníze. 
V tomto směru bere krajská rada jako pozitivní, že u nás máme snahu pořádat akce, 
vzdělávání a další aktivity pro podřízená střediska.  

5. Webové stránky KRJ (M. Klenčík) 

Cíl: informace ohledně termínu dokončení 
 
M. Klenčík je aktuálně pracovně vytížen. Zveřejnění se prozatím odkládá - chtěl by vše 
stihnout před lednovým sněmem kraje.  
 

6. Medaile Jiráskova kraje (M. Bureš) 

U3/20191203:  Krajská rada Junáka Královéhradeckého kraje schvaluje udělení 

zlatého stupně Medaile Jiráskova kraje pro xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx. 

Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

U4/20191203:  Krajská rada Junáka Královéhradeckého kraje schvaluje udělení 

stříbrného stupně Medaile Jiráskova kraje pro xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx. 

Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

U5/20191203:  Krajská rada Junáka Královéhradeckého kraje schvaluje udělení 

stříbrného stupně Medaile Jiráskova kraje pro xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx. 

Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

7. Medaile sv. Jiří (J. Granát) 

U6/20191203:  Krajská rada Junáka Královéhradeckého kraje schvaluje udělení 

bronzového stupně Medaile sv. Jiří pro xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx. 

Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0 
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8. Pomoc stř. „Zvičina“ Dvůr Králové nad Labem – vyhořelá klubovna a sklad  
(J. Pěnička) 

Cíl: rozhodnout, zda KRJ pomůže a jak. 
 
J. Pěnička informoval o situaci ve Dvoře Králové nad Labem. Ústředí navýšilo dotace 
pro náš kraj o 38 tisíc. Krajské radě přijde rozumné těmito prostředky pomoci středisku 
“Zvičina” - poskytnout peníze na nákup nového vybavení pro vodácký oddíl.  
 
U7/20191203: KRJ rozhodla o navýšení dotace z MŠMT o 38 tisíc  pro středisko 
“Zvičina” Dvůr Králové nad Labem, jako finanční pomoc na obnovu vybavení po útoku 
žháře. 
Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0 

9. Zprávy z jednání ORJ (předsedové ORJ) 

Jičín - Probíhá speciální forma čekatelského kurzu, forma pravidelných odpoledních 
setkání v pracovních dnech. Došlo ke změně na postu místopředsedy ORJ a 
některých členů revizní komise. 
 
Rychnov nad Kněžnou -  ORJ má za sebou okresní sněm, na kterém bylo zvoleno 
staronové vedení. Po sněmu pak proběhla odpolední akce “Setkání vedoucích okresu”, 
kde se probírala témata VSJ a školení s novou okresní resuscitační figurínou. 
Okresní rada na rok 2020 chystá rádcovské setkání pro rádce z rychnovského okresu, 
základní kolo ZVaS a také krajské kolo ZVaS. Střediska Dobruška a Rychnov  pořádají 
skautské plesy v termínech 1.2. a 29.2.2020.  
 
Hradec Králové-město - proběhl tradiční dětský den na Hradišti, setkání 30 roverů z 
okresu, uvažuje se založení Skautského institutu v HK, plánuje se rádcovský kurz a 
základní kolo ZVaS. 
 
Hradec Králové-venkov - okres má nové vedení, Chlumec pořádal celostátní kolo 
Skautského muzikálu, společné setkání oldskautů, účastnili se oslav 30 let svobody na 
Národní třídě, Stěžery uspořádaly oslavy 30 let obnovy skautingu, pro veřejnost 
drakiádu, Třebechovice se zúčastnily Sbírky potravin, měli předvánoční setkání s 
oldskauty. 

10. Aktuální dění v Náčelnictvu Junáka (Meet - P. Kubát) 

Cíl: zprávy z dění na 107. jednání NJ. 
 
P. Kubát nás informoval o klíčových bodech jednání Náčelnictva. Domluvena další 
spolupráce se zástupcem našeho kraje v NJ - bude pokračovat v dalším volebním 
období, stále posouváme nastavenou formu komunikace k lepšímu.  
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VÝCHOVA A VZDĚLÁVÁNÍ 

11. Střep (středisko prakticky) - kurz střediskového minima (L. Kukačka) 

KRJ pozvala tým kurzu Střep pod vedením B. Slunéčka a pořádá kurz střediskového 
minima pro činovníky především z našeho okraje. 
Organizační tým akce navrhujeme ve složení J. Mertlíková - Baff, L. Kukačka - Robin a 
J. Bitner - Pepíno 
 
Termíny a místo konání: 

1. víkend   28. 2. - 1. 3. 2020   skautský srub střediska Jičín 
2. víkend   24. 4. - 26. 4. 2020   skautský dům Hostinné 

 
Předpokládaný počet účastníků je 25. 

12. Nadstavbové vzdělávání (L. Kukačka) 

Aktuálně probíhá příprava semináře pro školení revizorů Revizní komise - jak na to? 
v termínu 23. 2. 2020 (informace a přihlášování zde: 
http://www.krj-hk.cz/vzdelavaci-akce/nadstavbove-vzdelavani) 
 
O. Rejl - RaDaR nabízí téma Média a jak na ně? Seminář by se věnoval komunikaci s 
médii, PR středisek. Seminář připraví O. Rejl ve spolupráci s L. Kukačkou. 

13. Vzdělávací akce (L. Kukačka) 

ČK Arbor vitae, RK Filia (pořádá KRJ) i Žirafa Krkonoše (pořádáno ve spolupráci s 
KRJ) jsou naplněny, proběhl výběr účastníků dle vstupních požadavků. 
 
Družina Wabanaků: 
- Probíhá ČK Jičín 2019 formou dálkového studia. 
- Připravuje se Lesní škola Jiráskovy oblasti 2020 (pořadatel ORJ Jičín) - více 
informací a přihlašování na https://www.wabanak.cz/?page_id=75 

14. Setkání vůdců 2020 (M. Bureš) 

J. Pěnička představil návrh na pořádání akce v Novém Městě n. Metují. Jako podklad 
prezentoval dobré zkušenosti s pořádáním Poradní skály 2019, která v Novém Městě 
proběhla. Krajská rada se rozhodla tuto nabídku využít a zároveň určila termín 
Setkání vůdců na 6. - 8. 11. 2020.  

15. Podpora rádců v kraji (J. Mertlíková) 

Výchovná zpravodajka J. Mertlíková přišla s otázkou, zda je napříč krajem potřeba            
průběžného vzdělávání rádců nebo zda to řeší jednotlivé okresy/střediska. Část          
přítomných by něco takového uvítala. Návrh za část středisek v trutnovském okrese,            
aby vzniklo cílené průběžné vzdělávání rádců, které doplní probíhající kurzy. Vizí je            
podobný formát, jako je tomu u krajského Nadstavbového vzdělávání. 
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Závěr - vybraná střediska v trutnovském okrese zkusí naplánovat a realizovat pilotní            
verzi v menším měřítku a v případě úspěchu budou sdílet výsledky dál a rozhodneme              
na úrovni kraje, zda to řešit nebo neřešit. Do pilotu se zapojí M. Klenčík a J. Mertlíková. 

16. Krajské kolo ZVaS 2020 (J. Granát) 

Termín stanoven na 22. - 24. května 2020, závod proběhne v okolí Potštejna, kde je 
také zamluven areál pro ubytování hlídek.. 

17. Krajské jamboree 2021 (J. Pěnička) 

KRJ debatovala o možném novém termínu této akce a místě pořádání, hledáme také 
zájemce o případné pořádání celé akce - nejsme schopni, při množství krajských 
aktivit, jádro organizačního týmu sestavit z členů KRJ. 

 
 

RŮZNÉ 

18. Termín příštího zasedání KRJ (M. Bureš) 

Termín 18. 2. 2019 od 18 hodin v klubovně ve Stěžerách. 

 
Zapsal: Jiří Granát - Námořník 
 
Správnost ověřil: Michal Bureš - Bumerang 
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